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خ اردوگاه سر

 لیست خروج دوم در راه است؟
خبرگـــزاری مهر خبـــر داده بعد از اینکه مشـــخص شـــد 
پرســـپولیس بـــا 1+6 بازیکن خـــود تمدیـــد نخواهد کرد 
لیســـت خـــروج دومـــی هـــم شـــاید در راه باشـــد. ایـــن 
خبرگـــزاری نوشـــته وحیـــد امیـــری بازیکـــن باســـابقه و 
ملی پوش سابق پرســـپولیس، تصمیم خود برای جدایی 
از جمـــع ســـرخ ها را اعلام کـــرده تا این بازیکـــن باتجربه 
نیز از فهرســـت فصل آینده کنار گذاشـــته شـــود. علاوه 
بـــر او، ۴ بازیکـــن دیگـــر نیـــز در آســـتانه قـــرار گرفتن در 
لیســـت مازاد هســـتند. یاسین سلمانی، ســـعید مهری، 
فرشـــاد احمدزاده و الکســـیس گندوز نیـــز روی لبه تیغ 
ســـرمربی پرســـپولیس راه می روند تا در صـــورت جذب 
نفرات آنها هـــم از تیم بروند. کارتال قصـــد دارد در ادامه 
فعالیت هـــای نقل و انتقالاتی، پس از مشـــخص شـــدن 
خریدهـــای جدید باشـــگاه، مرحله دوم لیســـت خروج 
را نهایـــی و به درویش مدیرعامل باشـــگاه ارائـــه کند. بر 
اســـاس شـــنیده ها، این لیســـت دوم نیز ممکن اســـت 
شـــامل بازیکنـــان شناخته شـــده دیگـــری باشـــد که در 

برنامه هـــای تاکتیکی ســـرمربی جایـــی ندارند.
 

سهمیه بزرگسال وابسته به یک قانون
قرار اســـت طرحی از ســـوی پرســـپولیس به فدراســـیون 
فوتبال ارائه شـــود که طـــی آن، بازیکنان رده ســـنی امید 
)زیر ۲۳ ســـال( در صـــورت جذب توســـط تیم های لیگ 
برتری، جزء ۷ ســـهمیه مجاز خرید لیگ برتری در فصل 
نقل و انتقالات تابســـتانی محسوب نشوند. این پیشنهاد 
که از ســـوی باشـــگاه پرسپولیس مطرح شـــده، با هدف 
تســـهیل در جـــذب بازیکنان جوان و آینده دار و تشـــویق 
باشـــگاه ها بـــه ســـرمایه گذاری روی نســـل جدیـــد ارائـــه 
شـــده اســـت. پرســـپولیس که پیش تر مجتبی فخریان 
۲۲ ســـاله و محمدحسین صادقی ۲1 ســـاله را به خدمت 
گرفتـــه، در صـــورت تأییـــد نهایـــی ایـــن طـــرح، خواهد 
توانســـت نام این دو بازیکن را از فهرســـت ســـهمیه های 
لیگ برتـــری خارج کند و دو خرید دیگـــر نیز از لیگ برتر 
انجـــام دهد. به بیـــان دیگر، این تصمیم نه تنها به ســـود 
سرخپوشـــان، بلکـــه به نفـــع کل فوتبال ایران در مســـیر 

پوســـت اندازی تدریجـــی خواهد بود.
 

شماره 69 به کاظمیان رسید
محمدامین کاظمیان وینگر راســـت جدید پرســـپولیس 
تأییـــد کرد کـــه شـــماره 69 را در اختیـــار گرفتـــه و با این 
شـــماره برای ســـرخ ها به مدان خواهد رفـــت. کاظمیان 
گفت ایـــن شـــماره را در تیم های قبلی اش هـــم انتخاب 
می کرد چرا که یکی از دوســـتان ســـابقش کـــه در کرمان 
فوتســـال بازی می کـــرد و همه جـــا همراه او بـــود متولد 
این ســـال بـــوده و و حـــالا از دنیـــا رفته اســـت. در واقع 
کاظمیان برای زنده نگه داشـــتن آن دوست صمیمی اش 

این شـــماره را به تـــن خواهد کرد.
 

فرجی هم گزینه تراکتور شد
 در حالی که مالک باشـــگاه قهرمان فصـــل اخیر فوتبال 
ایـــران تأکید کرده بود به هیچ وجـــه دنبال بازیکن ایرانی 
نخواهنـــد رفت، بعد از گزینه شـــدن وحیـــد امیری برای 
حضـــور در ایـــن تیم حـــالا فرشـــاد فرجی هم بـــه گزینه 
جـــدی تراکتـــور تبریز بـــرای نقـــل و انتقالات تابســـتانی 
تبدیل شـــده اســـت. گفته می شـــود مذاکـــرات ابتدایی 
این بازیکن و مســـئولان باشـــگاه تراکتور به خوبی پیش 
رفته تا فرشـــاد فرجی در آســـتانه امضای قرارداد دو ساله 
با این تیم قـــرار بگیرد. تراکتوری ها که بـــه دنبال تقویت 
خـــط دفاعی خود بـــرای حضـــور در لیگ نخبگان آســـیا 
هســـتند، این مدافع را به عنوان یکی از گزینه های قابل 

اتکا در نظـــر گرفته اند.
 

جریمه احمدزاده را چه کسی می دهد؟
محکومیت باشگاه پرســـپولیس در پرونده انتقال فرشاد 
احمـــدزاده در حالـــی صـــورت می گیـــرد که ایـــن بازیکن 
بـــا یک قـــرارداد ســـه جانبه در ابتـــدای فصل از ســـپاهان 
بـــه پرســـپولیس آمـــد کـــه در آن قـــرارداد ذکر شـــده بود 
پرســـپولیس بابت این انتقـــال باید 1۰ میلیـــارد تومان به 
ســـپاهان بپردازد اما مدیران پرســـپولیس از پرداخت این 
پول امتناع کردند و اعتقاد داشـــتند قرارداد احمدزاده با 
ســـپاهان اعتبار نـــدارد اما در نهایت حالا بایـــد ۵ میلیارد 
تومان بیشـــتر هـــم بپردازند. از طرف دیگـــر، همان زمان 
که فرشاد احمدزاده به پرســـپولیس منتقل شد، در یکی 
از مصاحبه هـــای خود صراحتاً عنوان کـــرد که پول صدور 
رضایتنامه اش از باشگاه سپاهان را شخصاً پرداخت کرده 
و مشـــکلی از این بابت وجود نـــدارد اما حالا با صدور آرای 
کمیتـــه وضعیت و در ادامه کمیته اســـتیناف، مشـــخص 
شـــد علی رغم انعقـــاد قـــرارداد با ســـپاهان، پولـــی بابت 
انتقال فرشـــاد احمدزاده پرداخت نشده است. حالا باید 
پرســـید با قطعی شـــدن رأی چه کســـی این 1۵ میلیارد را 
پرداخت خواهد کرد؟ پرســـپولیس یا فرشـــاد احمدزاده؟

 

درویش و اجابت خواسته بانک شهر
 بعـــد از مشـــکلاتی که بین بانـــک شـــهر و درویش پیش 
آمد، ســـهامدار عمده باشـــگاه اعلام کرد نباید ناکامی ها 
بـــه نام آنها نوشـــته شـــده و اقدامات مثبت بـــه نفع فرد 
دیگری باشـــد. در همین راستا درویش در مصاحبه اخیر 
خود در رسانه رسمی باشـــگاه پرسپولیس خواسته بانک 
شـــهری ها را اجابـــت کرد گفـــت: بعضی اعضـــای هیأت 
مدیـــره مـــا غیرموظـــف هســـتند ولـــی گاهی بـــه جهت 
جلســـات مکـــرر بـــرای رفع مشـــکلات هـــر روز جلســـه 
داشـــتیم. باید از آنها تشـــکر کنـــم و البته از بانک شـــهر 
کـــه جدایی از همـــکاری عمیقـــش در این مـــدت، از دو 
ســـال قبل از اینکه ســـهامدار باشگاه باشـــد در خیلی از 
مشـــکلات به کمک پرســـپولیس آمد. این طور نیســـت 
کـــه چون من جلوی چشـــم هســـتم همـــه ایـــن کارها را 

انجام داده باشـــم.

نقل و انتقالات

 بعـــد از تمدید قـــرارداد مرتضـــی پورعلی گنجی 
بـــا پرســـپولیس دیـــروز خبـــر توافـــق نهایـــی 
محمدحســـین کنعانـــی زادگان با باشـــگاه هم 
در رســـانه ها منتشـــر شـــد. در واقع گفته شـــد 
کنعانـــی هم با باشـــگاه به توافق نهایی دســـت 
یافتـــه و قـــرارداد او احتمـــالاً به مـــدت دو فصل 
دیگـــر تمدید خواهد شـــد که البتـــه زمان اعلام 

ایـــن مهم هنوز مشـــخص نیســـت.
 با نهایی شـــدن مســـأله تمدید قرارداد کنعانی 
از  کارتـــال  و  پرســـپولیس  هـــواداران  خیـــال 
حســـاس ترین نقطـــه تیم تـــا حـــدودی راحت 
خواهد شـــد چرا کـــه کیفیـــت پورعلی گنجی و 
کنعانـــی زادگان اگر در فرم خوبی باشـــند را همه 
می داننـــد و بـــا حضور آنهـــا مرکز خـــط دفاعی 
شرایطی حداقل مشـــابه فصل گذشته خواهد 

. شت ا د
اما مشـــکل فعلـــی و بزرگ پرســـپولیس در نقل 
و انتقـــالات پیدا کردن جانشـــینی برای گئورگی 
گولســـیانی کارآمد و گلزن اســـت. بعـــد از اینکه 
پرســـپولیس به سمت عارف آقاســـی رفت و به 
خاطر مواردی مشـــخص از خریـــد او صرف نظر 
کـــرد یا در حالتی دیگر بازیکن مزبور نخواســـت 
پرسپولیســـی شـــود، بحث به خدمـــت گرفتن 
ع مدافع ۲۲ ســـاله و ملی پوش  محمدمهدی زار
گل گهر دوبـــاره به میان آمد و جدی شـــد. ابتدا 
گفته شـــد تارتـــار مخالـــف این انتقال اســـت و 

باشـــگاه گل گهـــر حاضر اســـت دربـــاره این 
بازیکـــن مذاکره کند. بعداً گفته شـــد خود 
ایـــن بازیکن می خواهد به اســـتقلال برود. 

حتـــی دیروز که گفته می شـــد جلســـه مهم 
مدیران دو باشـــگاه پرســـپولیس و گل گهر بر 

ع قرار است برگزار شود اخباری  ســـر جذب زار
دربـــاره توافـــق نهایی این بازیکن با اســـتقلال 
شـــنیده شـــد. همزمان گفته شـــد آقاسی هم 
با اســـتقلال به توافـــق نرســـیده و آبی ها هم 
مثل پرســـپولیس از رقم بالای درخواســـتی 

ایـــن بازیکن عقب نشـــینی کرده اند.
بـــا ایـــن وضعیـــت ماجـــرای جـــذب مدافع 
میانـــی جدیـــد در پرســـپولیس کامـــلاً گـــره 
خـــورده اســـت و مشـــخص نیســـت بازیکنی 
نزدیـــک به توانمندی های گولســـیانی جذب 
شـــود یا خیر. اگـــر آقاســـی بیاید بـــا توجه به 
عملکـــرد فصل قبلـــش و اینکـــه در تیم های 
بـــزرگ بـــازی کـــرده و باتجربه اســـت می تواند 
جانشـــین مناســـبی بـــرای گئورگی باشـــد اما 
ع گزینـــه بهتـــری هم هســـت چرا  طبیعتـــاً زار
کـــه فصل قبل عملکـــردی فوق العاده داشـــته 

و فقط ۲۲ ســـال ســـن دارد.
در عیـــن حال یک حالت ســـوم و نگران کننده 
برای پرسپولیســـی ها هم وجود دارد و آن اینکه 
باشـــگاه پرســـپولیس نتواند هیچ کـــدام از این 
دو بازیکـــن را جـــذب کنـــد کـــه در ایـــن صورت 
اوضـــاع خراب تـــر خواهـــد شـــد چـــرا کـــه باید 
دنبـــال بازیکنانـــی مثـــل ابرقویی نـــژاد خیبر یا 
ایـــری ملـــوان برود کـــه جـــذب آنها هـــم اصلاً 

راحت نیســـت.

 الکســـیس گندوز دیروز صفحه رســـمی باشگاه 
پرسپولیس در اینســـتاگرام را آنفالو کرد تا قدم 
بلنـــدی برای جدایی از این تیـــم بردارد. در واقع 
بـــا ایـــن حرکت گندوز نشـــان داد که بـــه دنبال 
جدایـــی از پرســـپولیس خواهد بـــود و احتمالاً 
از ایـــن قضیـــه فوق العـــاده ناراحـــت و عصبانی 

. ست ا
عصبانیت گندوز از این مســـأله نشات می گیرد 
کـــه او فصـــل قبل با وجود ضعفی کـــه در خروج 
از دروازه و بـــازی بـــا پـــا داشـــت در مجمـــوع 
عملکـــرد خوبـــی از خود به جای گذاشـــت و در 
برخـــی بازی ها ســـتاره تیمش بود بـــه طوری که 
هـــواداران از او رضایـــت داشـــتند و جزو معدود 
خریدهـــای موفق ابتدای فصل تیم به حســـاب 
می آمـــد. بـــا وجـــود این اســـماعیل کارتـــال که 
اعتقاد داشـــت یک ســـهمیه خارجی نباید برای 
پســـت دروازه بان بســـوزد و از بین برود دســـتور 
خریـــد پیام نیازمنـــد را داد تا جـــای گندوز تنگ 

. د شو
در شـــرایطی کـــه نیازمنـــد با هدف رســـیدن به 
شـــماره یک تیم ملی و احتمـــالاً حضور در جام 
جهانی به عنـــوان دروازه بان اصلی به ســـرخ ها 
بلـــه گفـــت گندوز یـــا باید بـــا نیمکت نشـــینی 
محـــض کنـــار می آمـــد و پولـــش را می گرفت یا 
جدا می شـــد که احتمالاً دومـــی را انتخاب کرده 
اما اینکه مدل جدایی اش چگونه باشـــد قضیه 

را متفـــاوت خواهد کرد.
در مقطعـــی گفتـــه می شـــد او یـــک پیشـــنهاد 
خارجی از عربســـتان دارد و حتی پرســـپولیس 
می توانـــد با فـــروش این دروازه بان که دو ســـال 
دیگـــر از قراردادش باقی مانـــده درآمدزایی کند 
امـــا هیـــچ خبـــری از این ماجرا رســـمی نشـــد. 
بعدتر گفته شـــد اگـــر گندوز شـــکایت کند پای 
غرامـــت یـــک میلیـــون دلاری در پیـــش اســـت 
کـــه اصـــلاً باید دیـــد او قادر به فســـخ یکطرفه و 
شـــکایت به فیفا هســـت یا نـــه. راه بعدی توافق 
دوطرفه برای فســـخ دوستانه اســـت که در این 
صـــورت گنـــدوز مبلغـــی دریافت کـــرده و راضی 
بـــه جدایـــی می شـــود که ایـــن مبلغ هـــم نباید 

ناچیز باشـــد.
گفته می شـــود رقم قرارداد گندوز با پرسپولیس 
برای دو فصـــل یک میلیون دلار بـــوده که حتی 
بـــا این رقم هـــم او دروازه بان ارزان تری نســـبت 
بـــه گلرهایی مثـــل نیازمند، بیرانوند، حســـینی 
و اخبـــاری بـــه حســـاب می آیـــد. با وجـــود این 
بـــر اســـاس همیـــن مبلـــغ قـــرارداد اســـت که 
هم در صورت فســـخ قـــرارداد، جریمه باشـــگاه 
پرســـپولیس محاســـبه می شـــود هم در صورت 
توافـــق طرفیـــن، دو طـــرف روی یـــک عـــدد به 

جمع بنـــدی می رســـند.
طـــی روزهـــای اخیـــر بحـــث معاوضه گنـــدوز با 
ع از گل گهر هم مطرح بود اما  محمدمهـــدی زار
به نظر می رســـد دروازه بان الجزایری – فرانسوی 
ســـرخ ها که بـــه خاطر حضـــور و درخشـــش در 
ترکیـــب پرســـپولیس بـــه تیـــم ملی کشـــورش 
دعوت شـــد نمی خواهد در فوتبال ایران بماند.

کنعانی هم تمدید می کند اما...

مدافع جدید پرسپولیس روی هوا!
 جدایی گندوز از پرسپولیس کلید خورد

 توافق دوطرفه، ترانسفر یا جدایی با فسخ؟

سوژه

راهجوانسازی ع،دومسیرمتفاوتدر هادرجونایوزار
با اینکه پرســـپولیس تاکنون شـــش خرید جدیـــد انجام داده اما غیـــر از بازیکنانی که وارد ســـهمیه جوانان / امید 
خواهند شـــد به نظر می رســـد حداقل ســـه یا چهار خرید جدید بزرگســـال هم انجام شـــود که شـــاید دو تا از آنها 
ع و شـــهریار مغانلو  خارجی باشـــد. در روزهای اخیر نـــام بازیکنانی همچون فلـــورن هادرجونای، محمدمهدی زار
در اطراف ســـبد نقل و انتقالاتی پرســـپولیس شـــنیده شـــده که جذب هر کدام از آنها می تواند شـــرایط میانگین 

سنی تیم را دســـتخوش تغییر کند.
ع که ۲۲ ســـال و ۴ ماه ســـن دارد شـــود میانگین  در ایـــن میان اگر پرســـپولیس موفـــق به جذب محمدمهدی زار
ســـنی تیـــم پایین تـــر هـــم خواهد آمـــد اما با حضـــور فلـــورن هادرجونـــای که دو مـــاه بعد ۳1 ســـاله خواهد شـــد 
اوضـــاع تغییر خواهد کرد. همچنین جذب شـــهریار مغانلو که ۳۰ ســـال و شـــش ماه ســـن دارد هم علیه پروســـه 

جوان ســـازی تیـــم خواهد بود.

 یکـــی از ایرادهایـــی که بـــه اســـکواد فصل قبل 
پرســـپولیس گرفتـــه می شـــد بـــالا رفتـــن ســـن 
بازیکنان کلیدی اش بود که غالباً ســـن و ســـال 
بالایـــی داشـــتند و عمـــلاً تیمـــی کـــه در اختیار 
گاریـــدو و بعـــد کارتـــال بـــود یکـــی از پیرتریـــن 
تیم هـــای لیـــگ برتر به حســـاب می آمـــد. نکته 
مهم تـــر اینکـــه جـــدا از بالانس نبودن اســـکواد 
تیم و مصدومیت بازیکنـــان کلیدی در مقاطعی 
از فصـــل، نفرات اصلـــی تیم پرســـپولیس غالباً 
همین نفرات مســـن بودنـــد و بـــه عبارتی فقط 
انتظـــار داشـــت  باتجربه هـــا  ایـــن  از  می شـــد 
کارآمـــدی داشـــته باشـــند و اصطلاحـــاً کار تیـــم 
را در بیاورنـــد. بـــه همیـــن خاطـــر در نیم فصل 
اول مصدومیـــت وحیـــد امیـــری و البتـــه بعد از 
آن مصدومیت هـــای عالیشـــاه ضربـــات جبران 
ناپذیـــری بـــه پرســـپولیس زد و ســـرخ ها همـــه 
عناوین را از دست داده و حتی از کسب سهمیه 

آســـیایی هم عاجـــز ماندند.
 بـــا وجود ایـــن بعـــد از پایـــان فصل بســـیاری از 
هواداران به مســـأله جوانگرایـــی برای فصل بعد 
اشـــاره کردند که البته در عمل بســـیار دشوار به 
نظر می رســـید چرا که اولاً تعداد بازیکنان جوان 
و شـــاخصی که بتوانند در تیم بزرگ پرسپولیس 
کارایی داشـــته باشـــند اصلاً زیاد نیســـت و دوم 
اینکـــه در حوزه جـــذب بازیکن خارجی شـــرایط 
به گونه ای اســـت کـــه اصلاً بازیکـــن خارجی زیر 

۳۰ ســـال به پرســـپولیس نمی آید.
 نکتـــه مهـــم ســـوم اینکـــه طبیعتـــاً نمی تـــوان 
ســـاختار تیـــم را به کلـــی به هم ریخـــت و حفظ 
برخـــی از بازیکنـــان باتجربه و مســـن تیم لازم و 
ضـــرروی به نظر می رســـد کمااینکـــه همان عده 
از هوادارانی که شـــعار جوانگرایـــی را علم کرده 
بودنـــد اصـــرار داشـــتند امیـــد عالیشـــاه حتماً 
بایـــد حفـــظ شـــود یـــا در مـــورد جدایـــی وحید 

امیری هنـــوز خیلی هـــا معتقدند حـــق کاپیتان 
پرســـپولیس ایـــن بـــود کـــه حداقـــل یـــک نیم 
فصـــل دیگر در تیـــم باقـــی بماند. این مســـائل 
بـــه گونـــه ای دیگـــر در مـــورد نفرات شـــاخص و 
باتجربـــه ای مثـــل گولســـیانی، ریگـــی و فرجـــی 
هم گفته می شـــود. حتـــی برخی پیشکســـوتان 
گفته اند عیســـی آل کثیر باز هم می توانســـت در 
پرســـپولیس موفق شـــود اما طبیعتاً جوانگرایی 

بهایـــی دارد کـــه باید پرداخت شـــود.
جوانگرایـــی  پروســـه  در  طبیعتـــاً  اینکـــه  اول 
بایـــد از خیلـــی از بازیکنـــان شـــاخص، موفـــق 
و صاحـــب کارنامـــه مثـــل وحیـــد امیـــری که 11 
جـــام در پرســـپولیس دارد عبـــور کـــرد کـــه کار 
بسیار دشـــواری اســـت و دوم اینکه باید منتظر 
گاف هـــا و باگ های بازیکنـــان جوانی که احتمالاً 
جـــای نفراتی مثـــل امیری، گولســـیانی و... را پر 
می کننـــد، باشـــید و پیه ایـــن تغییر ســـاختار را 
به تـــن بمالید. به عبارت ســـاده تر جوان ســـازی 
تیم یا درســـت تر، اســـتفاده از بازیکنـــان جوان 
در ترکیـــب اصلـــی ریســـک بزرگـــی می طلبد که 
ممکن اســـت نتیجه بخش باشـــد یا حتی منجر 
به فجایعی شـــود که در هر دو صـــورت باید با آن 

کنـــار بیایید.
 در چنین شـــرایطی اما فعلاً اتفاقـــات مثبتی در 
پروســـه جوانگرایی پرســـپولیس اتفـــاق افتاده 
اســـت که بـــا توجه به ســـن و ســـال خروجی ها 
و ورودی آن با ســـن و ســـال بازیکنـــان ورودی و 
خریدهـــای جدید قابـــل اشـــاره و امیدوارکننده 
اســـت. با این حســـاب در این مقایســـه به سن 

و ســـال این دو گـــروه می پردازیم:
لیستخروجیهاتادوشنبه)7بازیکن(:

وحید امیری ۳۷ ســـال و دو ماه، فرشـــاد فرجی 
۳1 ســـال و دو ماه، گئورگی گولســـیانی ۳۴ سال 
و یـــک ماه، عیســـی آل کثیـــر ۳۵ ســـال و ۵ ماه، 
ســـعید صادقـــی ۳1 ســـال و یـــک ماه، مســـعود 
ریگی ۳۵ ســـال و ســـه مـــاه، ایـــوب العملود ۳1 

ســـال و دو ماه
مجمـــوع: ۲۳۵ ســـال و ۴ مـــاه، میانگیـــن: ۳۳ 

ســـال و 6 ماه
لیستورودیهاتادوشنبه)6بازیکن(:

رضا شـــکاری ۲۷ سال، مجتبی فخریان ۲۲ سال 

 میانگین سنی خروجی ها 33.6، میانگین سنی ورودی 27.2

گام بلند در عملیات جوانگرایی

و یک ماه، محمد امین کاظمیان ۲9 ســـال و 
1۰ مـــاه، پیام نیازمند ۳۰ ســـال و دوماه، تیوی 
بیفوما ۳۳ ســـال و یک ماه، محمدحســـین 

صادقی ۲1 ســـال و دو ماه
مجموع: 16۳ ســـال و ۴ مـــاه، میانگین: ۲۷ 

ســـال و دو ماه
 نکته اینجاســـت که هـــر ۷ بازیکنـــی که از 
پرســـپولیس جـــدا شـــدند بالای ۳1 ســـال 

ســـن داشـــتند و دو تـــا از آنها)امیـــری و 
آل کثیر( مســـن ترین بازیکنان تیم بودند. 
در نقطـــه مقابـــل از بیـــن 6 بازیکن جذب 
شـــده فقـــط دو نفـــر بالای ۳۰ ســـال ســـن 
دارند که یکـــی از آنها)نیازمنـــد( دروازه بان 
اســـت و به صـــورت کلی و طبـــق عرف نقل 
و انتقـــالات فوتبال ســـن بالایی نیســـت یا 
چنـــدان مهم بـــه حســـاب نمی آیـــد. با در 

نظر گرفتـــن آمار فـــوق تا اینجـــا و با وجود 
اینکـــه تعـــداد نفـــرات جـــذب شـــده یکی 
کمتر از بازیکنان لیســـت خروجی اســـت، 
میانکین ســـنی گروه جدید 6 سال و ۴ ماه 
کمتر از میانگین ســـنی نفرات جدا شـــده 
هســـتند و این یک حرکت امیدوارکننده و 
گامی بلند در مســـیرعملیات جوان ســـازی 

بـــه حســـاب می آید.

برخی برخی 
پیشکسوتان پیشکسوتان 

گفته اند گفته اند 
عیسی عیسی 

آل کثیر آل کثیر 
باز هم باز هم 

می توانست می توانست 
در در 

پرسپولیس پرسپولیس 
موفق شود موفق شود 
اما طبیعتاً اما طبیعتاً 
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مســـعود قراگزلو/  کاپیتان ســـابق اســـتقلال 
در مصاحبـــه ای گفته فصل قبـــل بی عدالتی 
و اشـــتباهات داوری باعـــث شـــد تا اســـتقلال 
قهرمانی را از دســـت بدهد. جـــدا از اینکه وریا 
احتمالاً به خاطر بازگشـــت به قلوب هواداران 
تیم محبوبـــش روی این نکته پافشـــاری کرده 
این نـــگاه ناشـــی از یک نـــگاه هـــواداری صرف 
بـــدون توجـــه بـــه حقایـــق، فکت هـــا و آماری 

اســـت که از فصـــل قبل وجـــود دارد.
بســـیاری از هـــواداران تیـــم رقیـــب روی ایـــن 
نکتـــه تأکیـــد دارند کـــه گل منجر بـــه قهرمانی 
پرســـپولیس آفســـاید بـــوده و آبی هـــا بایـــد 

قهرمان فصـــل قبل لیـــگ برتر می شـــدند اما 
در این میـــان چند نکتـــه وجود دارد کـــه به آن 
توجه نمی شـــود یـــا از یاد برخی رفته اســـت که 

بایـــد یـــادآوری اش کرد.
اولاً اینکـــه در آن فصل )لیگ بیســـت و ســـوم(
امـــکان اســـتفاده از کمـــک داور ویدیویـــی 
وجـــود نداشـــت و در واقع VAR اصـــلاً به لیگ 
برتـــر نیامده بـــود. در چنین شـــرایطی طبیعتاً 
اشتباهات داوری که بســـیاری از آنها تأثیرگذار 
بودنـــد در بیشـــتر بازی هـــا اتفـــاق افتـــاد کـــه 
هم برای پرســـپولیس هـــم اســـتقلال رخ داد 
و تعدادشـــان کم هم نیســـت. در واقـــع تنها با 
برآیند مجموع اشـــتباهات که به ضرر یا ســـود 
این دو تیم اتفـــاق افتاد می تـــوان گفت چقدر 
و تا چـــه اندازه این اشـــتباهات به هر یـــک از دو 
تیم کمـــک کرده یا چقدر باعث ضـــرر و زیانش 

شـــده است.
نکته دوم اینکه تمام قضاوت هـــا در آن صحنه 
فیلم هـــای  روی  از  گولســـیانی  گل  معـــروف 
مختلـــف و بـــا دیـــد انســـانی اتفـــاق افتـــاده و 
پای سیســـتمی در کار نبـــوده اســـت در حالی 
که فقـــط بـــا نرم افـــزار مربوطـــه می تـــوان در 

خصـــوص آن صحنه نظـــر قاطـــع داد.
 نکته ســـوم اینکه با در نظر گرفتن سیســـتمی 
کـــه الان در VAR فوتبال ایران وجـــود دارد هم 
می تـــوان پیش بینـــی کـــرد در صـــورت وقوع یا 
تکرار چنیـــن صحنه ای بـــاز هم همـــه چیز به 
تصمیم نیروی انســـانی در اتاق VAR بســـتگی 
داشـــته باشـــد چـــرا کـــه در فصـــل اخیـــر هم 
خبری از سیســـتم نیمه خودکار آفســـاید مثل 
لیگ هـــای اروپایـــی وجـــود نداشـــت و همان 
طور که همه دیدند خط کشـــی خط آفســـاید 

هم بســـیار عجیـــب و غریب بـــود و بـــا کل دنیا 
می کرد. فـــرق 

نکته چهارم اینکه در همان مســـابقه ای که به 
زعـــم هـــواداران تیم های رقیب، پرســـپولیس 
با گل آفســـاید قهرمان شـــد دروازه بان حریف 
)حامـــد لـــک( بایـــد در نیمـــه دوم از زمیـــن 
اخـــراج می شـــد کـــه کارشناســـان داوری غالباً 
به آن اشـــاره کـــرده بودنـــد. در واقـــع حتی اگر 
روی خطـــای پنالتی لـــک در صحنـــه برخورد با 
ســـروش رفیعـــی تردید وجود داشـــته باشـــد 
اخراج و 1۰ نفره شـــدن حریـــف )1۵ دقیقه قبل 
از گل گولسیانی(می توانست شرایطی را ایجاد 
کنـــد پرســـپولیس زودتـــر و راحت تـــر بـــه گل 

یابد. دســـت  برتری 
در واقـــع در همـــان بـــازی هـــم قبـــل از آن گل 
پرســـپولیس از ناحیه داوری متضرر شـــده بود 

پـــس نمی توان بـــه گلی کـــه حتی با سیســـتم 
VAR فعلـــی درباره آفســـاید بودنش تأکید کرد 

قهرمانـــی این تیـــم را زیر ســـؤال برد.
نکتـــه مهـــم اینجاســـت که اســـتقلال بعـــد از 
قهرمانـــی جـــام حذفی و شـــک و شـــبهاتی که 
ملوانی ها درباره اشـــتباهات تأثیرگـــذار داوری 
مطـــرح کرده بودنـــد بیانیـــه ای صادر کـــرد و از 

باشـــگاه ملوان خواســـت به قهرمانی این تیم 
احترام بگذارند و این جـــام را مخدوش نکنند 
امـــا از یک ســـال قبل تـــا الان هم برخـــی ارکان 
باشـــگاه اســـتقلال هم پیشکســـوتان نامدار و 
بعضاً غیر نامدارشـــان مدام در حال زیر سؤال 
بـــردن قهرمانی پرســـپولیس هســـتند و هیچ 

خبری از احترام نیســـت.

احترام می خواهید، احترام بگذارید
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